
ACTA DE LA REUNIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT D’ARTÀ 
 
 
Caràcter:  ordinària  
Data:  31 de juliol de 2023 
Horari:  18 hores 
Lloc:  sala de sessions de l’Ajuntament d’Artà 
 
 
Hi assisteixen: 
Manuel Galán Massanet, regidor 
Maria Bel Llinàs Pastor, regidora 
Maria Isabel Nieto Sepúlveda, regidora 
Maria Paula Ginard Vílchez,  regidora  
Estefanía Láiz Sansó,   regidora  
Maria Antònia Sureda Martí, regidora 
Manuel Rocha Barrientos,  regidor  
Immaculada Moreno Mayal, regidora 
Jordi Cabrer Flaquer,   regidor 
Juan Lliteras Espinosa,  regidor  
Andrés Casellas Cabrer,  regidor 
 
Celia Martínez-Piñeiro de Urquiza, secretària 
 
No hi assisteixen: 
Antonio Bonet Company,  regidor  
Maria Pastor Gelabert,  regidora 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació, si s’escau, de les actes de les sessions de 17 de juny, 26 de juny i 13 de juliol de 2023. 
2. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenten els grups municipals del PSOE, El PI–Proposta 
per les Illes i UIA, en defensa dels drets del col·lectiu LGTBI. 
3. Aprovació inicial, si s’escau, de l’expedient de modificació de crèdits núm. 10/2023, en la 
modalitat de suplement de crèdit i crèdit extraordinari. 
4. Aprovació inicial, si s’escau, de la modificació de la base d’execució núm. 40 del pressupost 
municipal de 2023. 
5. Informació de les resolucions de Batlia corresponents als mesos d’abril, maig i juny i de 14 de 
juliol de 2023. 
6. Precs i preguntes. 

 
 

Desenvolupament de la sessió 
 
1. Aprovació, si s’escau, de les actes de les sessions de 17 de juny, 26 de juny i 13 de juliol de 
2023 
 
En acompliment d’allò que disposen l’article 97.2 de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal 
i de règim local de les Illes Balears, i l’article 91.1 del Reglament d’organització i funcionament i 
règim jurídic de les entitats locals, aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, el batle 
demana als membres de la corporació si algú té alguna observació a fer sobre les actes de les 
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sessions de 17 de juny i 13 de juliol de 2023, de les quals se n’ha expedit, prèviament, una còpia de 
l’esborrany a cada regidor per al seu coneixement, rectificació d’errades o possible formulació 
d’al·legacions, si s’escau. 
 
Els reunits acorden, per unanimitat, essent tretze el nombre legal de membres del consistori i tretze 
els assistents, aprovar les actes de les sessions de 17 de juny i 13 de juliol de 2023. 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Moreno, demana fer les rectificacions següents en l’acta de dia 26 de juny 
de 2023. Demana que en el foli verso número quatre, en el punt quatre de l’ordre del dia, en la seva 
intervenció, en la línia número devuit, s’afegeixi el següent: 
 
<<L’esmentada portaveu, Sra. Moreno, demana si es compleix la normativa. 
 
La secretària de l’Ajuntament li diu que l’augment proposat de les retribucions compleixen la 
normativa vigent, fins i tot, diu que no arriben al màxim permès per la normativa.>> 
 
Després de rectificar el que demana la portaveu d’UIA, Sra. Moreno, els reunits acorden, per 
unanimitat, l’acta de la sessió de dia 26 de juny de 2023. 
 
 
2. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenten els grups municipals del PSOE, El PI–
Proposta per les Illes i UIA, en defensa dels drets del col·lectiu LGTBI 
 
La regidora del PSOE, Sra. Llinàs, explica la moció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Les revoltes que van tenir lloc a Stonewall l’any 1969 són la fita que commemoram cada any el 
28 de juny com a precursor del moviment pels drets de les persones LGTBI a tot el món. Un dia de 
l’Orgull que va ser, a més, instaurat com a Dia Nacional per decisió del Govern d’Espanya. Un dia 
per a reconèixer al nostre país la lluita de les persones LGTBI, així com la tasca dels col·lectius. 
 
El Dia de l’Orgull ha servit històricament a les persones del col·lectiu per a visibilitzar la seva 
demanda de llibertat i igualtat. La seva demanda de viure i ser igualment lliures: sense por, sense 
lligams, sense restriccions. 
 
Una demanda que el PSOE ha portat del carrer a les institucions, dels parlaments als butlletins 
oficials: on es canvia la vida de la gent.  
 
Per al nostre partit és un orgull saber que hem estat un instrument fonamental, un més, en la 
consecució d’una Espanya millor. Una Espanya oberta, plural, alegre i igualitària. 
 
Però sabem que, malgrat els avanços significatius, no tot està aconseguit. Per això continuam 
apostant per aconseguir la igualtat real, per a la qual cosa és necessària l’eliminació de totes les 
barreres que encara avui impedeixen que les persones LGTBI puguin desenvolupar els seus 
projectes vitals lliures de discriminació. 
 
Per a aconseguir-ho, durant els últims vuit anys hem aprovat una sèrie de lleis i mesures en línia 
amb l’estratègia LGTBI europea i en estreta col·laboració de la mà del col·lectiu LGTBI, 
històricament ignorat i rebutjat pels governs de la dreta. 
 
I és que, lamentablement, els mateixos que van recórrer la Llei del matrimoni igualitari al Tribunal 
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Constitucional o van negar el dret a l’adopció homoparental, entre altres coses, amenacen amb 
llençar al fems els drets que tant ha costat aconseguir. 
 
Ja coneixíem una dreta que recorria sistemàticament qualsevol avanç en drets i llibertats al nostre 
país, però el que avui tenim al davant és un pas més en aquesta involució. Avui ens enfrontam a una 
pinça que amenaça amb derogar-ho tot. 
 
Per tot això, des dels grups del PSIB-PSOE, El PI–Proposta per les Illes i UIA, animam tota la 
ciutadania, totes les persones que senten orgull de viure en un dels països del món que més 
respecten els drets de les persones LGTBI, a unir-se als actes de l’Orgull; a defensar i reivindicar 
que no estam disposats a retrocedir ni un mil·límetre a un passat gris i reaccionari, sinó a continuar 
avançant amb pas ferm cap al futur. 
 
Defensam el dret a la igualtat de les persones i a viure una vida lliure de discriminació 
independentment de la seva orientació i identitat sexuals o expressió de gènere. 
 
Defensam els drets de les persones majors LGTBI –els qui van ser criminalitzats i empresonats 
durant la seva joventut en virtut de les lleis franquistes– a tenir espais propis i assegurances i a no 
haver de tornar a l’armari al final de les seves vides. Defensam el dret de la infància LGTBI a no 
sofrir ni insults ni agressions; el seu dret de tenir referents amb els quals poder sentir-se identificats. 
I és que, segons dades de la FELGTB, més de la meitat dels menors LGTBI sofreix assetjament a 
les aules. Unes xifres alarmants que mereixen tota la nostra atenció i la nostra acció perquè un sol 
insult o una sola agressió ja són massa. Defensam el dret de totes les dones LGTBI a l’accés a la 
reproducció assistida. I també estam defensant el dret de qualsevol persona a poder viure en el seu 
lloc de naixement en plenitud, com ho farien en una gran ciutat sense importar la seva orientació i la 
seva identitat sexuals o la seva expressió de gènere. 
 
També està en joc el dret de les víctimes d’agressions motivades per l’odi i la discriminació a rebre 
un tracte especialitzat, perquè se sentin més segures i s’atreveixin a denunciar. 
 
Defensam, com defensa la ciència i segons el criteri de l’OMS, que l’homosexualitat, la bisexualitat 
i la transsexualitat no són malalties i que no poden ser “curades” i per tant continuarem perseguint 
les teràpies de conversió. Són l’homofòbia, la bifòbia i la transfòbia les que han de ser tractades i 
curades. 
 
Aquests són només alguns dels drets que hem aconseguit en els últims anys que ara corren el risc de 
ser eliminats. Aquests són els nostres drets, els dels nostres familiars, amics i amigues, companys i 
companyes o veïns i veïnes que avui estan amenaçats. 
 
Animam totes les persones que estan convençudes que una Espanya oberta, plural i diversa és la 
millor versió del nostre país a defensar-lo cada dia. Als qui estan orgullosos d’un país a 
l’avantguarda dels drets LGTBI a tot el món, a continuar defensant-los com a propis, perquè un país 
que no discrimina els seus ciutadans i ciutadanes per la seva orientació i identitat sexuals o la seva 
expressió de gènere és un país millor per a tots i totes. 
 
Som conscients que nosaltres potser mai arribem a veure un món completament lliure d’opressió i 
desigualtat per a tots, però sabem que tenim un camí per recórrer. Hem de continuar avançant. Hem 
de fer-ho per cadascun nosaltres i nosaltres, per la memòria dels qui van somiar amb una Espanya 
millor però mai van poder arribar a veure-la i per tots aquells que ens succeiran.  
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És per tots aquests motius que els grups municipals del PSIB-PSOE, El PI–Proposta per les Illes i 
UIA a l’Ajuntament d’Artà proposen al Ple de l’Ajuntament d’Artà els següents  
 
ACORDS: 
 
1. Expressar el rebuig i la màxima condemna a totes les agressions físiques i verbals patides per part 
de persones LGTBI produïdes fins a la data del debat d’aquesta moció per motiu de la seva 
orientació sexual, identitat sexual, expressió de gènere o característiques sexuals.  
 
2. Rebutjar les declaracions que han proferit alguns representants institucionals de les Illes Balears, 
entre ells el president del Parlament, que han injuriat les realitats i els drets de les persones LGTBI, 
per ser considerades expressions que fomenten l’odi, la discriminació i que poden ser causants d’un 
clima social que propiciï noves agressions a persones del col·lectiu LGTBI. 
 
3. Ratificar el contingut de la Proposició no de Llei aprovada amb els vots a favor de tots els partits 
polítics amb representació a la cambra autonòmica, a excepció de Vox, en el Ple del Parlament de 
les Illes Balears el passat 8 de febrer de 2022 i que conté el següent literal: 
 
“1. El Parlament de les Illes Balears condemna tots els atacs de violència física o verbal cap a 
persones del col·lectiu LGTBI que s’han produït darrerament a tots els àmbits: social, familiar, 
laboral, esportiu, educatiu, etc., i insta les administracions públiques responsables i la societat civil 
a donar tot el suport a les víctimes i a seguir impulsant mesures per tallar aquesta espiral d’odi. 
 
2. El Parlament de les Illes Balears insta el Govern d’Espanya que, en tots els àmbits de 
representació internacional, formi part de les accions necessàries per posar fre a les legislacions i als 
actes de governs estatals, regionals o locals que suposin un retrocés en els Drets Humans, 
especialment aquells que s’emparin en posicions d’odi i rebuig envers el col·lectiu de persones 
LGTBI.”>> 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que s’han canviat dues coses de la moció en relació a la 
presentada en les comissions informatives. Diu que ells són el PP, que no són Vox i que ells 
donaran suport a les víctimes de qualsevol classe.  
 
Tot seguit, els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Expressar el rebuig i la màxima condemna a totes les agressions físiques i verbals patides per part 
de persones LGTBI produïdes fins a la data del debat d’aquesta moció per motiu de la seva 
orientació sexual, identitat sexual, expressió de gènere o característiques sexuals.  
 
2. Rebutjar les declaracions que han proferit alguns representants institucionals de les Illes Balears, 
entre ells el president del Parlament, que han injuriat les realitats i els drets de les persones LGTBI, 
per ser considerades expressions que fomenten l’odi, la discriminació i que poden ser causants d’un 
clima social que propiciï noves agressions a persones del col·lectiu LGTBI. 
 
3. Ratificar el contingut de la Proposició no de Llei aprovada amb els vots a favor de tots els partits 
polítics amb representació a la cambra autonòmica, a excepció de Vox, en el Ple del Parlament de 
les Illes Balears el passat 8 de febrer de 2022 i que conté el següent literal: 
 
“1. El Parlament de les Illes Balears condemna tots els atacs de violència física o verbal cap a 
persones del col·lectiu LGTBI que s’han produït darrerament a tots els àmbits: social, familiar, 
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laboral, esportiu, educatiu, etc., i insta les administracions públiques responsables i la societat civil 
a donar tot el suport a les víctimes i a seguir impulsant mesures per tallar aquesta espiral d’odi. 
 
2. El Parlament de les Illes Balears insta el Govern d’Espanya que, en tots els àmbits de 
representació internacional, formi part de les accions necessàries per posar fre a les legislacions i als 
actes de governs estatals, regionals o locals que suposin un retrocés en els Drets Humans, 
especialment aquells que s’emparin en posicions d’odi i rebuig envers el col·lectiu de persones 
LGTBI.” 
 
 
3. Aprovació inicial, si s’escau, de l’expedient de modificació de crèdits núm. 10/2023, en la 
modalitat de suplement de crèdit i crèdit extraordinari 
 
El regidor delegat de l’àrea d’Hisenda explica la proposta, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Vist que existeixen despeses que no poden demorar-se fins a l’exercici següent, per a les quals no 
existeix crèdit o aquest no és suficient en el vigent pressupost de la corporació, per l’Alcaldia es va 
proposar la modificació de suplement de crèdit i crèdit extraordinari amb càrrec al romanent líquid 
de tresoreria. 
 
Vist que es va emetre la Memòria de Batlia en la qual s’especificaven la modalitat de modificació 
del crèdit, el finançament de l’operació i la seva justificació. 

 
Vist que es va emetre l’informe de Secretaria sobre la legislació aplicable i el procediment a seguir. 

 
Vist que es va emetre l’informe d’Intervenció, pel qual es va informar favorablement la proposta 
d’Alcaldia i, en data, es va elaborar l’informi d’Intervenció sobre el càlcul de l’estabilitat 
pressupostària. 

 
De conformitat amb el que disposa l’article 177.2 del text refós de la Llei reguladora de les hisendes 
locals, aprovat per Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, i en l’article 22.2.e) de la 
Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local, es proposa el següent  
 
ACORD 
 
1. Aprovar inicialment l’expedient de modificació de crèdits núm. 10/2023, en la modalitat de 
suplement de crèdit i crèdit extraordinari, finançat amb càrrec al romanent líquid de tresoreria 
resultant de la liquidació de l’exercici anterior, d’acord amb el resum següent per aplicació 
pressupostària: 

 
Estat de despeses 
 
Altes en aplicacions de despeses 
 
SUPLEMENT DE CRÈDIT   
Descripció Aplicació pressupostària Import € 
Retribucions bàsiques de funcionaris 01 1321 12103 01 24.937,00 
Seguretat Social 01 1321 16000 0 8.480,00 
Retribucions bàsiques de funcionaris 01 1341 12103 01 14.561,00 
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Seguretat Social 01 1341 16000 01 5.000,00 
Altres inv. Reposició d’infraestructures 01 1511 61900 02 105.000,00 
Altres inv. Reposició d’infraestructures 01 1511 61900 02 56.000,00 
Altres inv. Noves infraestructures 01 1511 60900 01 94.186,00 
Altres inv. Noves infraestructures 01 1611 60900 01 100.000,00 
Edificis i altres construccions 01 1622 62200 01 799.091,69 
Retribucions del personal laboral 01 1622 13002 01 3.084,00 
Seguretat Social 01 1622 16000 01 1.049,00 
Retribucions del personal laboral 01 2411 13002 01 1.900,00 
Seguretat Social 01 2411 16000 01 640,00 
Maquinària, inst. tècniques i utillatge 01 3321 63300 01 80.000,00 
Treballs d’altres empreses 01 4321 22799 01 12.500,00 
Altres inv. Reposició d’infraestructures 01 4540 61900 01 40.000,00 
Altres inv. Noves infraestructures 01 4591 60900 01 16.000,00 
Altres inv. Reposició d’infraestructures 01 4591 61900 01 50.000,00 
Retribucions a polítics 01 9121 10000 01 18.500,00 
SS de polítics 01 9121 16000 01 2.500,00 
Assistències de polítics 01 9121 23301 01 14.000,00 
Retribucions bàsiques de funcionaris 01 9201 12103 01 20.000,00 
Seguretat Social 01 9201 16000 01 7.000,00 
Edificis i altres construccions 01 9201 63200 01 115.000,00 
Elements de transport 01 9201 62400 01 50.000,00 
Edificis i altres construccions 01 9201 62200 02 10.000,00 
Inversions en terrenys 01 9331 60000 01 918.885,18 
Total del suplement de crèdit  2.568.313,87 
   
CRÈDIT EXTRAORDINARI   
Altres inv. Reposició d’infraestructures 01 1511 61900 03 330.000,00 
Altres inv. Reposició d’infraestructures 01 1511 61900 04 176.469,65 
Altres inv. Reposició d’infraestructures 01 1511 61900 05 273.186,62 
Edificis i altres construccions 01 2314 63200 01 166.506,00 
Altres inv. Reposició d’infraestructures 01 3232 61900 01 7.637,00 
Total del crèdit extraordinari  953.799,27 
   
TOTAL SUPL. + EXTR.  3.522.113,14 
 
Aquesta modificació es finança amb càrrec al romanent líquid de tresoreria, en els termes següents: 

Estat d’ingressos 
 
 

  
 
 
 
 

Aplicació: econòmica 
Descripció Euros 

    
Cap. Art. Conc.     

 8 70 00 Romanent de tresoreria per despeses generals 3.522.113,14 € 

      TOTAL D’INGRESSOS 3.522.113,14 € 
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A més, queda acreditat el compliment dels requisits que estableix l’article 37.2, apartats a) i b), del 
Reial decret 500/1990, de 20 d’abril, pel qual es desplega el capítol I del títol VI de la Llei 39/1988, 
de 28 de desembre, reguladora de les hisendes locals, en matèria de pressupostos, que són els 
següents: 

 
a) El caràcter específic i determinat de la despesa a realitzar i la impossibilitat de demorar-ho a 
exercicis posteriors. 
b) La inexistència en l’estat de despeses del pressupost de crèdit suficient destinat a aquesta finalitat 
específica, que haurà de verificar-se en el nivell en què estigui establerta la vinculació jurídica. 

 
2. Exposar aquest expedient al públic mitjançant un anunci inserit en el butlletí oficial de la 
província per quinze dies, durant els quals les persones interessades podran examinar-lo i presentar 
reclamacions davant el Ple. L’expedient es considerarà definitivament aprovat si durant el citat 
termini no s’haguessin presentat reclamacions; en cas contrari, el Ple disposarà d’un termini d’un 
mes per resoldre-les.>> 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Moreno, considera que les partides que formen part d’aquest expedient són 
necessàries; no obstant això, diu que el seu vot serà l’abstenció, perquè no estan d’acord amb totes 
les partides de la modificació de crèdit. 
 
Pel que fa a la partida per a l’edifici del Pes, diu que estan d’acord que sigui per a l’àrea de Serveis 
Socials, però no comparteixen l’opinió de l’Equip de Govern, ja que diu que pensen que un àrea tan 
important i amb tantes tasques diverses i gent no és compatible que comparteixi espai amb entitats. 
 
Diu que tampoc no estan d’acord amb les partides que fan referència a retribucions de polítics i 
assistències. Diu que el Sr. Rocha, al darrer plenari, la va interrompre amb manotades perquè els 
seus números no quadraven amb els seus. També, diu que el Sr. Rocha va dir que només 
augmentava els sous amb la quantitat de 17.656 €, idò ara, amb aquesta modificació de crèdit, 
augmenten amb retribucions 18.500 €, en Seguretat Social 2.500 €, quantitat que no creuen que 
basti encara que el batle no generi despesa, si, aproximadament, és un 30 %; també li varen rebatre, 
al portaveu del PP, que no hi hauria gaire despesa de Seguretat Social i resulta que n’hi ha. La 
mateixa portaveu diu que s’haurà de veure, a final d’any, si tendran o no raó amb aquesta partida. 
 
Diu que afegeixen 14.000 € a assistències, quan es passa de 9 a 7 els que cobren d’aquesta partida. 
Aquesta partida pateix modificacions any rere any: al 2022, quantitat inicial de 15.000 € i es tanca 
l’any amb una despesa de 29.000 €; al 2023, al mes de juny ja s’augmenta la partida. Considera que 
és greu quan els pressupostos han de ser els més ajustats a la realitat i quan es parla de despeses 
bones de preveure. 
 
Finalment, la portaveu d’UIA manifesta que, de les tres xifres esmentades (18.500 € més 2.500 € 
més 14.000 €) surten els 35.000 € que avançaren ells al plenari passat. 
 
El regidor delegat de l’àrea d’Hisenda, Sr. Rocha, diu a la portaveu d’UIA, Sra. Moreno, que no la 
va aturar a l’altra sessió plenària; comenta que només li va dir que no eren 40.000 €, que són menys 
doblers, i diu que la realitat del que es puja no són 40.000 €. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, xerra del tema de les finques públiques i del tema de la neteja de 
camins. Comenta que mirarà en el pressupost d’aquest exercici de 2023 si hi ha una partida per a 
neteja de camins, després que el regidor Sr. Rocha li digui que no es pot contractar mentre no 
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s’aprovi per l’Ajuntament. Finalment, diu que s’abstendrà en la votació. 
 
A continuació, els reunits acorden, per 7 vots a favor (PSOE i PI) i 4 abstencions (UIA i PP): 
 
1. Aprovar inicialment l’expedient de modificació de crèdits núm. 10/2023, en la modalitat de 
suplement de crèdit i crèdit extraordinari, finançat amb càrrec al romanent líquid de tresoreria 
resultant de la liquidació de l’exercici anterior, d’acord amb el resum següent per aplicació 
pressupostària: 

 
Estat de despeses 
 
Altes en aplicacions de despeses 
 
SUPLEMENT DE CRÈDIT   
Descripció Aplicació pressupostària Import € 
Retribucions bàsiques de funcionaris 01 1321 12103 01 24.937,00 
Seguretat Social 01 1321 16000 0 8.480,00 
Retribucions bàsiques de funcionaris 01 1341 12103 01 14.561,00 
Seguretat Social 01 1341 16000 01 5.000,00 
Altres inv. Reposició d’infraestructures 01 1511 61900 02 105.000,00 
Altres inv. Reposició d’infraestructures 01 1511 61900 02 56.000,00 
Altres inv. Noves infraestructures 01 1511 60900 01 94.186,00 
Altres inv. Noves infraestructures 01 1611 60900 01 100.000,00 
Edificis i altres construccions 01 1622 62200 01 799.091,69 
Retribucions del personal laboral 01 1622 13002 01 3.084,00 
Seguretat Social 01 1622 16000 01 1.049,00 
Retribucions del personal laboral 01 2411 13002 01 1.900,00 
Seguretat Social 01 2411 16000 01 640,00 
Maquinària, inst. tècniques i utillatge 01 3321 63300 01 80.000,00 
Treballs d’altres empreses 01 4321 22799 01 12.500,00 
Altres inv. Reposició d’infraestructures 01 4540 61900 01 40.000,00 
Altres inv. Noves infraestructures 01 4591 60900 01 16.000,00 
Altres inv. Reposició d’infraestructures 01 4591 61900 01 50.000,00 
Retribucions a polítics 01 9121 10000 01 18.500,00 
SS de polítics 01 9121 16000 01 2.500,00 
Assistències de polítics 01 9121 23301 01 14.000,00 
Retribucions bàsiques de funcionaris 01 9201 12103 01 20.000,00 
Seguretat Social 01 9201 16000 01 7.000,00 
Edificis i altres construccions 01 9201 63200 01 115.000,00 
Elements de transport 01 9201 62400 01 50.000,00 
Edificis i altres construccions 01 9201 62200 02 10.000,00 
Inversions en terrenys 01 9331 60000 01 918.885,18 
Total del suplement de crèdit  2.568.313,87 
   
CRÈDIT EXTRAORDINARI   
Altres inv. Reposició d’infraestructures 01 1511 61900 03 330.000,00 
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Altres inv. Reposició d’infraestructures 01 1511 61900 04 176.469,65 
Altres inv. Reposició d’infraestructures 01 1511 61900 05 273.186,62 
Edificis i altres construccions 01 2314 63200 01 166.506,00 
Altres inv. Reposició d’infraestructures 01 3232 61900 01 7.637,00 
Total del crèdit extraordinari  953.799,27 
   
TOTAL SUPL. + EXTR.  3.522.113,14 
 
Aquesta modificació es finança amb càrrec al romanent líquid de tresoreria, en els termes següents: 
 
Estat d’ingressos 

 
 

  
 
 
 
 

 
A més, queda acreditat el compliment dels requisits que estableix l’article 37.2, apartats a) i b), del 
Reial decret 500/1990, de 20 d’abril, pel qual es desplega el capítol I del títol VI de la Llei 39/1988, 
de 28 de desembre, reguladora de les hisendes locals, en matèria de pressupostos, que són els 
següents: 

 
a) El caràcter específic i determinat de la despesa a realitzar i la impossibilitat de demorar-ho a 
exercicis posteriors. 
b) La inexistència en l’estat de despeses del pressupost de crèdit suficient destinat a aquesta finalitat 
específica, que haurà de verificar-se en el nivell en què estigui establerta la vinculació jurídica. 

 
2. Exposar aquest expedient al públic mitjançant un anunci inserit en el butlletí oficial de la 
província per quinze dies, durant els quals les persones interessades podran examinar-lo i presentar 
reclamacions davant el Ple. L’expedient es considerarà definitivament aprovat si durant el citat 
termini no s’haguessin presentat reclamacions; en cas contrari, el Ple disposarà d’un termini d’un 
mes per resoldre-les. 
 
 
4. Aprovació inicial, si s’escau, de la modificació de la base d’execució núm. 40 del pressupost 
municipal de 2023 
 
El regidor delegat de l’àrea d’Hisenda, Sr. Rocha, explica la proposta, que, copiada literalment, diu: 
 
<<En relació amb l’expedient relatiu a la modificació de les bases del pressupost núm. 2023/4387, 
de conformitat amb allò que s’ha fixat en l’article 175 del Reglament d’organització, funcionament 
i règim jurídic de les entitats locals, aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, emeto 
el següent informe-proposta, amb base als següents, 
 
ANTECEDENTS DE FET 
 
1. Per la Batlia, es va incoar procediment per a l’aprovació d’una modificació de les bases 

Aplicació: econòmica 
Descripció Euros 

    
Cap. Art. Conc.     

 8 70 00 Romanent de tresoreria per despeses generals 3.522.113,14 € 

      TOTAL D’INGRESSOS 3.522.113,14 € 
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d’execució del pressupost de 2023. 
 

2. La secretària interventora va emetre un informe jurídic sobre la legislació aplicable i el 
procediment a seguir. 
 
LEGISLACIÓ APLICABLE 
 
1. La legislació aplicable a l’assumpte és la següent: 

 
- Els articles 165, 168 i 169 del text refós de la Llei reguladora d’hisendes locals aprovat pel Reial 
decret legislatiu 2/2004, de 5 de març. 
- Els articles 9 i 18 a 23 del Reial decret 500/1990, de 20 d’abril, pel qual es desplega el capítol I del 
títol VI de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, reguladora de les hisendes locals, en matèria de 
pressupostos. 
- L’article 22.2.e) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local. 
 
A la vista dels anteriors antecedents i tenint en compte la normativa d’aplicació, es considera que 
l’expedient s’està tramitant conforme a la legislació aplicable, de manera que és procedent la seva 
aprovació pel Ple, de conformitat amb l’article 22.2.e) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de 
les bases del règim local. És per això que, qui subscriu, emet la següent: 
 
PROPOSTA D’ACORD 

 
1. Aprovar inicialment la modificació de la base d’execució núm. 40 del pressupost municipal de 
2023 en els termes següents:  
 
On diu:  
 
“Base 40. Despeses de representació, indemnitzacions i assistència a sessions dels membres de 
la corporació  

 
a) Indemnitzacions per despeses ocasionades per l’exercici del càrrec 

 
Tots els membres de la corporació, excepte els que cobren dedicació exclusiva o parcial tenen dret a 
rebre indemnitzacions per les despeses ocasionades per l’exercici del càrrec quan siguin efectives i 
després de justificar-ho documentalment, segons les normes d’aplicació general a les 
administracions públiques, les quals s’especifiquen a les bases corresponents d’aquest capítol i les 
que es determinen a continuació: 
 
Dietes per responsabilitat de gestió i per dia efectivament dedicat al càrrec en perjudici de les 
ocupacions habituals remunerades, pels membres de la corporació que no tinguin dedicació 
exclusiva: 

 
Càrrec                                Sencera               Mitja 

 
Tinents de batle             87,00 €               43,50 € 
Presidents de Comissió           87,00 €               43,50 € 
Delegats del batle                   87,00 €               43,50 € 

 
Queda establert un màxim de l’equivalent a 5 dietes per persona i mes. 
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b) Assistències a sessions d’òrgans col·legiats 

 
Els membres de la corporació que no tenen dedicació exclusiva percebran assistències per la 
concurrència efectiva a les sessions dels òrgans col·legiats dels quals formin part en les quanties 
que s’especifiquen: 

 
Per assistències a Junta de Govern Local, Comissions Informatives i Plens: 70 €.” 
 
Ha de dir: 
 
“Base 40. Despeses de representació, indemnitzacions i assistència a sessions dels membres de 
la corporació  

 
a) Indemnitzacions per despeses ocasionades per l’exercici del càrrec 

 
Tots els membres de la corporació, excepte els que cobren dedicació exclusiva o parcial tenen dret a 
rebre indemnitzacions per les despeses ocasionades per l’exercici del càrrec quan siguin efectives i 
després de justificar-ho documentalment, segons les normes d’aplicació general a les 
administracions públiques, les quals s’especifiquen a les bases corresponents d’aquest capítol i les 
que es determinen a continuació: 
 
Dietes per responsabilitat de gestió i per dia efectivament dedicat al càrrec en perjudici de les 
ocupacions habituals remunerades, pels membres de la corporació que no tinguin dedicació 
exclusiva: 95.12 €/bruts (1/2 dieta: 47,56 €) (màxim equivalent a cinc dietes), amb l’augment anual 
aplicat per la Llei de pressuposts generals de l’Estat als empleats públics. 

 
b) Assistències a sessions d’òrgans col·legiats 

 
Els membres de la corporació que no tenen dedicació exclusiva percebran assistències per la 
concurrència efectiva a les sessions dels òrgans col·legiats dels quals formin part en les quanties 
que s’especifiquen: assistències a Junta de Govern Local: 100 €/bruts; Comissions Informatives i 
Plens: 77 €/bruts, ambdues quantitats amb l’augment anual aplicat per la Llei de pressuposts 
generals de l’Estat als empleats públics.” 
 
2. Exposar al públic la modificació de les bases d’execució del pressupost, per termini de quinze 
dies, mitjançant un anunci en el BOIB i en el tauler d’anuncis de l’Ajuntament, a l’efecte de 
presentació de reclamacions per les persones interessades. 

 
3. Considerar elevats a definitius aquests acords en el cas que no es presenti cap reclamació. 

 
4. Remetre una còpia a l’Administració de l’Estat i a l’òrgan competent de la comunitat 
autònoma.>>  

 
La portaveu d’UIA, Sra. Moreno, diu que no té res a dir. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que s’abstendrà en la votació. 
 
Tot seguit, els reunits acorden, per 9 vots a favor (PSOE, PI i UIA) i 2 abstencions (PP): 
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1. Aprovar inicialment la modificació de la base d’execució núm. 40 del pressupost municipal de 
2023 en els termes següents:  
 
On diu:  
 
“Base 40. Despeses de representació, indemnitzacions i assistència a sessions dels membres de 
la corporació  

 
a) Indemnitzacions per despeses ocasionades per l’exercici del càrrec 

 
Tots els membres de la corporació, excepte els que cobren dedicació exclusiva o parcial tenen dret a 
rebre indemnitzacions per les despeses ocasionades per l’exercici del càrrec quan siguin efectives i 
després de justificar-ho documentalment, segons les normes d’aplicació general a les 
administracions públiques, les quals s’especifiquen a les bases corresponents d’aquest capítol i les 
que es determinen a continuació: 
 
Dietes per responsabilitat de gestió i per dia efectivament dedicat al càrrec en perjudici de les 
ocupacions habituals remunerades, pels membres de la corporació que no tinguin dedicació 
exclusiva: 

 
Càrrec                                Sencera               Mitja 

 
Tinents de batle             87,00 €               43,50 € 
Presidents de Comissió           87,00 €               43,50 € 
Delegats del batle                   87,00 €               43,50 € 

 
Queda establert un màxim de l’equivalent a 5 dietes per persona i mes. 

 
b) Assistències a sessions d’òrgans col·legiats 

 
Els membres de la corporació que no tenen dedicació exclusiva percebran assistències per la 
concurrència efectiva a les sessions dels òrgans col·legiats dels quals formin part en les quanties 
que s’especifiquen: 

 
Per assistències a Junta de Govern Local, Comissions Informatives i Plens: 70 €.” 
 
Ha de dir: 
 
“Base 40. Despeses de representació, indemnitzacions i assistència a sessions dels membres de 
la corporació  

 
a) Indemnitzacions per despeses ocasionades per l’exercici del càrrec 

 
Tots els membres de la corporació, excepte els que cobren dedicació exclusiva o parcial tenen dret a 
rebre indemnitzacions per les despeses ocasionades per l’exercici del càrrec quan siguin efectives i 
després de justificar-ho documentalment, segons les normes d’aplicació general a les 
administracions públiques, les quals s’especifiquen a les bases corresponents d’aquest capítol i les 
que es determinen a continuació: 
 
Dietes per responsabilitat de gestió i per dia efectivament dedicat al càrrec en perjudici de les 
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ocupacions habituals remunerades, pels membres de la corporació que no tinguin dedicació 
exclusiva: 95.12 €/bruts (1/2 dieta: 47,56 €) (màxim equivalent a cinc dietes), amb l’augment anual 
aplicat per la Llei de pressuposts generals de l’Estat als empleats públics. 

 
b) Assistències a sessions d’òrgans col·legiats 

 
Els membres de la corporació que no tenen dedicació exclusiva percebran assistències per la 
concurrència efectiva a les sessions dels òrgans col·legiats dels quals formin part en les quanties 
que s’especifiquen: assistències a Junta de Govern Local: 100 €/bruts; Comissions Informatives i 
Plens: 77 €/bruts, ambdues quantitats amb l’augment anual aplicat per la Llei de pressuposts 
generals de l’Estat als empleats públics.” 
 
2. Exposar al públic la modificació de les bases d’execució del pressupost, per termini de quinze 
dies, mitjançant un anunci en el BOIB i en el tauler d’anuncis de l’Ajuntament, a l’efecte de 
presentació de reclamacions per les persones interessades. 

 
3. Considerar elevats a definitius aquests acords en el cas que no es presenti cap reclamació. 

 
4. Remetre una còpia a l’Administració de l’Estat i a l’òrgan competent de la comunitat autònoma.  

 
 
5. Informació de les resolucions de Batlia corresponents als mesos d’abril, maig i juny i de 14 
de juliol de 2023  
 
A continuació, es dona compte de les resolucions de Batlia corresponents als mesos d’abril, maig i 
juny i de 14 de juliol de 2023. 
 
Seguidament, els reunits, per assentiment unànime, es donen per assabentats. 
 
 
6. Precs i preguntes 
 
La secretària informa que el PP i UIA han presentat escrits de precs i preguntes, el quals es 
llegeixen a continuació. 
 
PRECS I PREGUNTES QUE FORMULA EL PP 
 
1. Per quin motiu, tenint en compte el que va passar a la Colònia a la Fira del Peix amb els tassons, 
no s’ha avisat amb antelació els restauradors d’Artà? 
 
Resposta: És una campanya que es va dissenyar per tal de conscienciar la ciutadania sobre l’ús de 
tassons que es puguin reutilitzar i, quan es va fer la prova a la Fira del Peix i veient que va anar bé, 
es va estendre també a les festes d’Artà. Tan aviat es varen fer les comissions de festes, es va 
informar els bars.  
 
2. Per quin motiu no s’ha enviat un esborrany del programa de festes als assistents de la Comissió 
de Festes per tal d’agilitzar temes organitzatius, com ara comandes de begudes, etc.? 
 
Resposta: Per començar, hem repartit el programa amb una setmana d’antelació, i aprofit per donar 
les gràcies al Servei Lingüístic i al de Comunicació pel disseny i al tècnic de festes per l’elaboració 
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del programa i la feina feta per poder tenir el programa abans. Quant al tema de l’esborrany, cada 
any deman la màxima discreció quan passam els esborranys, ja que són provisionals, i el primer que 
fa alguna gent és fer-lo córrer, per això enguany vàrem decidir no fer-lo públic. La gent que havia 
vingut a la Comissió sabia com havia quedat i, si a mi em demanaven algun acte o dia en concret, 
contestava encantada. Hi ha actes que són clàssics i que sempre hi són, com el correfocs seguit de la 
festa de Tremolartà, les dues verbenes, el sopar a la fresca, la festa blanca, el Vermut, etc. I, per 
temes organitzatius, tota aquesta gent que demana l’esborrany podia venir a la Comissió de Festes a 
escoltar i donar la seva opinió. Vàrem fer dues comissions i a la primera es varen tancar les dates de 
tots aquests actes que mouen més gent i que suposen una quantitat de feina extra als establiments i  
a la segona es va perfilar i es feren canvis molt puntuals d’alguns actes, es varen triar i tancar els 
grups de les verbenes, però, com ja dic, els actes més potents de les festes ja tenien data tancada. 
 
I ara aprofitaré per deixar clar a tothom que, quan un acte que ja està anunciat al programa de festes 
i sofreix canvis d’horari, ubicació o qualsevol altre canvi, en cap moment és una capritxada de la 
regidora, com s’ha volgut donar a entendre algunes publicacions que m’han fet arribar amb els dos 
canvis que hi ha hagut a dos actes del programa, l’exposició de brodats i la presentació del llibre 
Rondalles mallorquines. Vull deixar ben clar, sobretot per aquest acte darrer, que el problema del 
canvi va venir per un malentès entre l’organitzador i l’autor del llibre. Aquest darrer em va dir que 
les condicions inicials i les finals, a 24 hores de fer la presentació, no eren les acordades o millor 
dit, ni ho havien xerrar, bàsicament tot va ser un problema per un desacord econòmic, ja que 
l’organitzador volia un tant per cent damunt cada venda que l’autor fes i l’autor no hi va estar 
d’acord. Aquest darrer em va dir que havien decidit que no es duria l’acte al lloc programat i em va 
demanar si li podríem cedir un espai municipal i jo, la regidora, l’únic que vaig fer va ser salvar un 
acte del meu programa de festes. Com ja he dit en moltes ocasions, la primera interessada per a què 
les festes surtin el millor possible som jo i mai, mai, mai no faré ni canviaré cap acte per una 
capritxada meva, i em pareix molt injust que alguns vulguin donar a entendre que el canvi de l’acte 
és cosa meva i, a més a més, per qüestions polítiques.  
 
3. Per quin motiu no s’ha fet el tribut o homenatge a Nino Bravo que es va demanar o suggerir per 
alguns membres de la Comissió de Festes el dia del sopar a la fresca? 
 
Resposta: Perquè a la Comissió de Festes també es va demanar i es va votar l’actuació d’un grup 
local, Els Funkis, i com que no hi havia cap altre acte on encaixar-los, vaig decidir que podria ser al 
sopar a la fresca. 
 
4. Per quin motiu no es fan actes que es venien fent altres anys, com la paella, el concert de Sant 
Salvador, la mostra de teatre, etc.? 
 
Resposta: En primer lloc, la paella ja fa un quants anys que no es du a terme per part de la 2a edat, 
per manca de gent que hi vulgui fer feina en tot el que suposa, que és molt: comprar, fer-la, muntar, 
arraconar, etc. 
 
En segon lloc, el concert de Sant Salvador no es fa per motius de dates. L’OCB havia triat dia 5, 
però dia 5 hi ha els focs artificials i no hi pot haver cap acte a Sant Salvador. L’OBC no volia que 
coincidís amb cap altre dels actes més potents de les festes i els vàrem proposar canviar d’ubicació, 
però varen decidir que s’estimaven més canviar la data. Però vull deixar clar que no ha estat decisió 
meva i que no he posat traves al concert, tal com es diu i es comenta, i que des de la Regidoria de 
Festes farem la mateixa aportació econòmica a l’acte, com s’ha fet sempre. 
 
I, en tercer lloc, quant a l’obra de teatre, des que jo som regidora, ha estat una cosa que gestionava 
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el teatre i segurament si no n’han programada cap és perquè no hi ha havia cap opció i obres 
d’exterior és molt difícil trobar-ne, perquè les companyies, per motius de so, no volen actuar fora 
d’un teatre. 
 
5. Per quin motiu hi va haver falta de previsió d’espai a l’explicació del canvi de circulació del nucli 
antic? Es farà una nova reunió? En aquest sentit, ha rebut queixes l’Equip de Govern ? 
 
Resposta: Les reunions amb la ciutadania que feim a na Batlessa, majoritàriament les feim en aquell 
espai i solen venir entre 30 i 50 persones. Aquesta era la nostra previsió, ja que havíem utilitzat els 
mateixos canals de sempre per comunicar-ho. Ens va sorprendre la gran afluència de gent, de la 
qual cosa estam contents. Jo mateix, a través de Ràdio Artà Municipal, vaig demanar disculpes per 
l’espai en el qual s’havia desenvolupat la reunió. Hem habilitat un correu electrònic 
“Proposa@arta.cat” i hem obert un temps de recollida de propostes perquè la ciutadania pugui fer 
les seves propostes. He de dir que, en aquest correu, ja hem rebut alguns suggeriments i propostes.  
Pel que fa a una nova reunió, esperarem a tancar el procés de participació per valorar-ho. 
 
6. Ens poden explicar quins són els motius pels quals han renunciat al seu lloc de feina els 
treballadors del Teatre que han finit els seus serveis? 
 
Resposta: Bé, entenc que cada treballador tendrà els seus motius: uns per temes laborals, uns altres 
per temes personals, d’altres per temes econòmics. Però és una qüestió que nosaltres desconeixem, 
més enllà del que ens puguin verbalitzar o dir per escrit en el seu escrit de renúncia. 
 
7. Quan creuen que s’arreglarà l’asfaltat del Collet? 
 
Resposta: Hi ha una sèrie de carrers que s’han d’arreglar. Farem un priorització i els arreglarem. 
Precisament, avui hem aprovat el crèdit pertinent. 
 
8. Hi ha molts fanals que no estan al seu lloc. A la Colònia de Sant Pere, al passeig Marítim, n’hi ha 
moltes que tenen la base rovellada i també acabaran per caure. Quan creuen que es reposaran? 
 
Resposta: Per a algunes actuacions, necessitarem un projecte tècnic. Valorarem cada actuació que 
s’hagi de fer i buscarem el crèdit suficient per tal de fer-ho tant aviat com sigui possible. 
 
9. Quan pensen que s’acabaran les obres de la nova entrada i sortida de sa Pista i retiraran tots els 
elements perillosos que hi ha a la carretera (entre d’ells, un tros de ferro)? 
 
Resposta: Una vegada estava en execució el projecte i durant les obres, es va detectar que la 
barriada de sa Pista no tenia la sortida de pluvials diferenciada de les fecals. Decidírem pressupostar 
aquesta sortida de pluvials i modificar el projecte inicial per poder dur a terme aquesta actuació. Els 
tècnics consideraren que la millor opció era connectar les pluvials de sa Pista a les que hi ha al 
Polígon i, per això, es va haver de demanar permís a Carreteres, per creuar-la. Per tal de protegir 
aquesta rasa hi ha una planxa de ferro que protegeix tant els cotxes com la séquia que hi ha davall. 
Tan aviat com estigui acabada es llevarà aquesta planxa de ferro. 
 
10. No creuen que, vist que es fan molts d’actes a les voltes de Na Batlessa, seria necessari 
disposar-hi d’aparells d’aire condicionat? 
 
Resposta: Estam d’acord que es necessari un condicionament d’aquella sala, tant pel que fa a la 
il·luminació com a la climatització. 
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11. Ens poden dir si hi ha recollida selectiva d’elements voluminosos, com poden ser 
electrodomèstics, mobles, etc.? 
 
Resposta: A Artà, no; a la Colònia, una vegada cada mes. 
 
12. Ens poden dir els motius pels quals no es deixa empadronar als llogaters d’habitatges del 
municipi perquè aquestes cases tenen empadronats als antics, que no s’han donat de baixa un cop 
han abandonat l’habitatge? 
 
Resposta: No hem negat mai l’empadronament a un llogater. El que no poden és tenir el certificat 
de convivència, perquè, segons la Llei de protecció de dades, no podem donar dades d’altres 
persones si no donen el seu consentiment. 
 
No podem llevar persones perquè els nous llogaters ho diguin, és impossible. Se’ls avisa que es 
canviïn de domicili o, si han tornar al seu país, facin una petició formal i així els podrem llevar. Si 
no, el propietari ha de fer una sol·licitud i iniciam un expedient de baixa, que va al Consell 
d’Empadronament, es publica en el BOIB i la resolució de l’INE; i això dura mesos. 
 
El problema és que els nous llogaters volen que la casa estigui buida i això, amb la quantitat de 
canvis que es fan, és impossible. Tot és per estar sols a la casa i demanar ajudes i també per dur la 
seva família cap aquí. 
 
A més, si una persona se’n va a un altre poble, la baixa no és automàtica. Fins que l’INE no envia el 
fitxer d’intercanvi mensual, no ens arriba l’alta a un altre municipi. Però si mostren el certificat 
d’empadronament i d’alta d’un altre poble, els feim la baixa automàticament. 
 
Per tant,  no negam l’empadronament a cap llogater amb un contracte en vigor, a ningú. 
 
De tota manera, s’ha de tenir en compte que és un tema delicat i que s’ha d’estar molt damunt i ser 
molt escrupolosos. Basta veure la notícia que va sortir al diari Última Hora el 28 de juliol.  
 
13. Ens poden fer una valoració de les festes de la Colònia de Sant Pere? 
 
Resposta: La valoració de les festes, per part meva com a regidora de Festes, és bona. Els actes es 
varen poder dur tots a terme sense cap complicació ni incidència destacada. Tan sols destacar que,  
tal com vaig dir al programa electoral, i en xerrarem a la Comissió de Festes, ens hem posat en 
marxa per realitzar una consulta ciutadana per elaborar uns capgrossos per a la Colònia de Sant Pere  
i amb identitat coloniera. 
 
14. Referent a la plaça de l’Aigua i el mur que hi ha, quedarà definitivament així o és temporal? 
 
Resposta: S’està valorant com ha de quedar. 
 
l5. Ara que venen les festes, pensen arreglar la il·luminació de les murades de Sant Salvador? 
 
Resposta: És un dels projectes que dins aquesta legislatura haurem d’afrontar. També m’han 
informat que, quan el mur va caure, es fa fer malbé una part. Ho intentarem. 
 
16. Quan començaran a ser desbrossats els camins rurals del nostre municipi? 
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Resposta: Ho hem començat a fer en alguns llocs, com ara la carretera que va a Cala Torta. 
 
17. Quan pensen fer la repintada de senyals de trànsit a l’asfalt dels nostres carrers? 
 
Resposta: Hem començat a fer-ho i, tan aviat com la Brigada tengui disponibilitat, seguirem. 
 
18. S’arreglaran les deficiències que s’han produït per culpa de les obres en alguns indrets del nucli 
antic? 
 
Resposta: Demanam a tots els afectats que facin la reclamació pertinent, ja que les passem a 
l’empresa contractista per tal de valorar cada cas en particular. 
 
 
PRECS I PREGUNTES QUE FORMULA UIA 
 
Precs 
 
1. El Passeig Marítim de la Colònia de Sant Pere és una zona de vianants molt transitada. La tenim 
plena de ferros per aguantar els arbres, una estètica gens adequada a l’espai i a la vegada perillosa. 
Demanam que es faci un canvi d’imatge per tal d’embellir la zona i fer-la més segura. També 
demanam que es passi una desbrossadora a les voravies de diferents camins de la Colònia abans que 
hi hagi un denou. 
 
Resposta: Pel que fa al passeig Marítim de la Colònia, hi estam d’acord i podem començar a 
treballar-hi en voler. Pel que fa a desbrossar, estam mirant de redactar el contracte. 
 
2. Demanam vigilància a les cales i la zona costanera de la Colònia. Aquestes zones estan plenes de 
cotxes, que hi fan estada, quasi a damunt el mar i no respecten els senyals que hi ha marcats. 
 
Resposta: Estam d’acord. Podem comunicar a les diferents administracions que hi tenen competència 
que hi facin feina. Em referesc a Delegació i, de govern, Conselleria de Medi Ambient, Parc Natural i 
nosaltres mateixos. 
 
Preguntes 
 
1. Per què no tenim una escola d’estiu municipal? Fa dos anys que ens deis que no hi ha temps, quin 
ha estat el motiu d’aquest 2023? Com està el tema actualment? Està subcontractada alguna 
empresa? Les associacions o clubs esportius ho han organitzat pel seu compte? 
 
Resposta: Ja fa molts d’anys que no es fa directament l’escola d’estiu des de l’Ajuntament. 
Inicialment, hi havia unes subvencions del SOIB que ajudaven a pagar els monitors, amb els anys 
llevaren aquests subvencions i els cost dels monitors era molt elevat incrementant les quotes. En 
aquells moments va sortir la Llei Montoro, que prohibia assumir costs que no eren directes de 
l’Ajuntament, i veient que hi havia peticions d’AMIPA de gestionar-ho amb empreses privades es va 
fer així. Ells ho gestionaven i l’Ajuntament posava a la seva disposició els espais necessaris. A la 
vegada, entitats esportives també oferien la possibilitat de fer campus d’estiu i l’Ajuntament també 
col·laborava amb les instal·lacions i, ara, es fa així. 
 
2. Per quin motiu les Cases des Canons no estan operatives i els centres del nostre municipi no 
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poden gaudir-les? Per què es va donar permís a un centre sense tenir-les bé? 
 
Resposta: No estan operatives perquè no tenim la connexió de llum, perquè Gesa va llevar el 
comptador. Es va donar permís per una errada meva personal i per tal de trobar una solució. 
 
3. Quan tendrem grua municipal? També dins aquest apartat ens agradaria saber què es paga 
d’afegit a la quota per poder aparcar el teu cotxe a davant el teu gual de casa? 
 
Resposta: No tendrem grua municipal. Es paga el que reflecteix l’Ordenança núm. 15, en els apartats 
6.1 i 6.3, tot i que ho estam revisant, ja que hi ha discrepàncies de criteris a l’hora d’aplicar la taxa. 
 
[Seguidament, la portaveu d’UIA, Sra. Moreno, retira les preguntes 4 i 5 per considerar que ja estan 
contestades: 
 
<<4. Ens han arribat queixes d’algunes galeries referents al Mercat d’Art que organitza 
l’Ajuntament i que enguany també s’ha incorporat al programa de festes. La considerem una bona 
iniciativa per als artistes locals, però ens agradaria saber si es tenen tots els papers en regla i que es 
tengui en compte tota la legalitat. 
 
5. Pel que fa a les festes, ens podeu explicar què ha passat amb el concert de Sant Salvador que sol 
organitzar l’OCB?>> 
 
6. S’han incorporat doblers per arreglar camins? Quins seran els prioritaris?  
 
Resposta: Actualment, el guarda forestal està fent la relació d’espais que hem d’arreglar. No vol dir 
que els facem tots, ja que sabem que amb la dotació pressupostària que hi ha no és suficient. 
 
7. S’ha pensat fer res per resoldre el problema que tenim, el municipi i la ciutadania, amb la neteja 
viària? 
 
Resposta: No sé a què us referiu amb aquesta pregunta tan ampla. Tenim unes enquestes fetes per 
ajudar-nos a veure les necessitats per als propers plecs. Hi ha dos grans problemes, sobretot un, al 
qual desgraciadament no podem donar solució, com és la defecació dels cans. Hi ha una persona al 
carrer que mira i intenta controlar la situació i donar solució a la problemàtica que anam trobant. Si 
hem pensat posar extres? Ho tendrem en compte per al proper plec, per posar reforços d’estiu. 
 
8. Quins motius han duit a modificar el paviment del projecte d’embelliment del nucli antic a certs 
llocs de la zona? Per què aquest canvi de mobilitat que no estava previst abans? Quina raó hi ha? 
Com considerau que va anar la reunió de dilluns 24 de juliol amb els veïnats i veïnades de la zona? 
 
Resposta: El canvi de paviment ve motivat perquè la direcció tècnica va considerar que el paviment 
que millor s’adaptava als canvis de gir als diferents cantons on la fricció de les rodes pot ser molt fort 
és el de la pedra. El canvi de mobilitat ve motivat per l’oportunitat de crear espais més amables i on 
el protagonista dels carrers no sigui el cotxe, sinó que siguin les persones. També ve donat pels 
diferents compromisos que hem adquirit algunes forces polítiques per crear espais on hi hagi més 
presència d’ombra i de crear zones de baixes emissions de CO2. 
 
Les reunions amb la ciutadania que feim a na Batlessa, majoritàriament les feim en aquell espai i 
solen venir entre 30 i 50 persones. Aquesta era la nostra previsió, ja que havíem utilitzat els 
mateixos canals de sempre per comunicar-ho. Ens va sorprendre la gran afluència de gent, de la 
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qual cosa estam contents. Jo mateix, a través de Ràdio Artà Municipal, vaig demanar disculpes per 
l’espai en el qual s’havia desenvolupat la reunió. Hem habilitat un correu electrònic 
“Proposa@arta.cat” i hem obert un temps de recollida de propostes perquè la ciutadania pugui fer 
les seves propostes. He de dir que, en aquest correu, ja hem rebut alguns suggeriments i propostes.  
Pel que fa a una nova reunió, esperarem a tancar el procés de participació per valorar-ho. 
 
9. Hi haurà delegat o delegada a la Colònia? Si és sí, ens podeu dir qui serà per tenir informats els 
coloniers i les colonieres? 
 
Resposta: De moment no hi haurà la figura del delegat o delegada de la Colònia. Ja diguérem al 
nostre programa electoral que crearíem la Regidoria de la Colònia de Sant Pere per donar més entitat 
i visibilitat a la Colònia de Sant Pere. L’expedient 2023/3815, del qual es va donar compte al Ple 
extraordinari i urgent de 26 de juny, diu en el punt 2:  
 
“Delegar específicament a favor de la regidora Estefania Laiz Sansó les atribucions i les funcions de 
la Batlia en els àmbits d’actuació municipal següents: regidora responsable dels nuclis de la Colònia 
de Sant Pere i s’Estanyol.” 
 
10. Podem saber quantes piscines s’han autoritzat fer en la darrera legislatura a Artà i a la Colònia?  
 
Resposta: És una dada que ens durà una mica de feina esbrinar. Sols piscina o habitatge amb 
piscina? 
 
11. Com és que, des que s’han fet les obres del nucli antic, fa molta mala olor al carrer de la Puresa, 
cantonada amb el carrer de Son Servera? N’estau assabentats? 
 
Resposta: Ho haurem d’esbrinar, ja que allà no s’ha fet cap actuació. Però, a la xarxa de fecals que hi 
ha en aquella zona on estan separades les fecals de les pluvials, hi ha alguns llocs on es varen fer bots 
de les fecals a les pluvials per tal d’alleugerir aquesta xarxa de fecals, i això ocasiona les olors. 
 
 
Acords 
 
1. Acordar: 
1.1. Acordar, per unanimitat, essent tretze el nombre legal de membres del consistori i tretze els 
assistents, aprovar les actes de les sessions de 17 de juny i 13 de juliol de 2023. 
1.2. Després de rectificar el que demana la portaveu d’UIA, Sra. Moreno, acordar, per unanimitat, 
l’acta de la sessió de dia 26 de juny de 2023. 
 
2. Acordar, per unanimitat: 
2.1. Expressar el rebuig i la màxima condemna a totes les agressions físiques i verbals patides per 
part de persones LGTBI produïdes fins a la data del debat d’aquesta moció per motiu de la seva 
orientació sexual, identitat sexual, expressió de gènere o característiques sexuals.  
2.2. Rebutjar les declaracions que han proferit alguns representants institucionals de les Illes 
Balears, entre ells el president del Parlament, que han injuriat les realitats i els drets de les persones 
LGTBI, per ser considerades expressions que fomenten l’odi, la discriminació i que poden ser 
causants d’un clima social que propiciï noves agressions a persones del col·lectiu LGTBI. 
2.3. Ratificar el contingut de la Proposició no de Llei aprovada amb els vots a favor de tots els 
partits polítics amb representació a la cambra autonòmica, a excepció de Vox, en el Ple del 
Parlament de les Illes Balears el passat 8 de febrer de 2022 i que conté el següent literal: 



20 
 

“1. El Parlament de les Illes Balears condemna tots els atacs de violència física o verbal cap a 
persones del col·lectiu LGTBI que s’han produït darrerament a tots els àmbits: social, familiar, 
laboral, esportiu, educatiu, etc., i insta les administracions públiques responsables i la societat civil 
a donar tot el suport a les víctimes i a seguir impulsant mesures per tallar aquesta espiral d’odi. 
2. El Parlament de les Illes Balears insta el Govern d’Espanya que, en tots els àmbits de 
representació internacional, formi part de les accions necessàries per posar fre a les legislacions i als 
actes de governs estatals, regionals o locals que suposin un retrocés en els Drets Humans, 
especialment aquells que s’emparin en posicions d’odi i rebuig envers el col·lectiu de persones 
LGTBI.” 
 
3. Acordar, per 7 vots a favor (PSOE i PI) i 4 abstencions (UIA i PP): 
3.1. Aprovar inicialment l’expedient de modificació de crèdits núm. 10/2023, en la modalitat de 
suplement de crèdit i crèdit extraordinari, finançat amb càrrec al romanent líquid de tresoreria 
resultant de la liquidació de l’exercici anterior, d’acord amb el resum següent per aplicació 
pressupostària: 
Estat de despeses 
Altes en aplicacions de despeses 
SUPLEMENT DE CRÈDIT   
Descripció Aplicació pressupostària Import € 
Retribucions bàsiques de funcionaris 01 1321 12103 01 24.937,00 
Seguretat Social 01 1321 16000 0 8.480,00 
Retribucions bàsiques de funcionaris 01 1341 12103 01 14.561,00 
Seguretat Social 01 1341 16000 01 5.000,00 
Altres inv. Reposició d’infraestructures 01 1511 61900 02 105.000,00 
Altres inv. Reposició d’infraestructures 01 1511 61900 02 56.000,00 
Altres inv. Noves infraestructures 01 1511 60900 01 94.186,00 
Altres inv. Noves infraestructures 01 1611 60900 01 100.000,00 
Edificis i altres construccions 01 1622 62200 01 799.091,69 
Retribucions del personal laboral 01 1622 13002 01 3.084,00 
Seguretat Social 01 1622 16000 01 1.049,00 
Retribucions del personal laboral 01 2411 13002 01 1.900,00 
Seguretat Social 01 2411 16000 01 640,00 
Maquinària, inst. tècniques i utillatge 01 3321 63300 01 80.000,00 
Treballs d’altres empreses 01 4321 22799 01 12.500,00 
Altres inv. Reposició d’infraestructures 01 4540 61900 01 40.000,00 
Altres inv. Noves infraestructures 01 4591 60900 01 16.000,00 
Altres inv. Reposició d’infraestructures 01 4591 61900 01 50.000,00 
Retribucions a polítics 01 9121 10000 01 18.500,00 
SS de polítics 01 9121 16000 01 2.500,00 
Assistències de polítics 01 9121 23301 01 14.000,00 
Retribucions bàsiques de funcionaris 01 9201 12103 01 20.000,00 
Seguretat Social 01 9201 16000 01 7.000,00 
Edificis i altres construccions 01 9201 63200 01 115.000,00 
Elements de transport 01 9201 62400 01 50.000,00 
Edificis i altres construccions 01 9201 62200 02 10.000,00 
Inversions en terrenys 01 9331 60000 01 918.885,18 
Total del suplement de crèdit  2.568.313,87 
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CRÈDIT EXTRAORDINARI   
Altres inv. Reposició d’infraestructures 01 1511 61900 03 330.000,00 
Altres inv. Reposició d’infraestructures 01 1511 61900 04 176.469,65 
Altres inv. Reposició d’infraestructures 01 1511 61900 05 273.186,62 
Edificis i altres construccions 01 2314 63200 01 166.506,00 
Altres inv. Reposició d’infraestructures 01 3232 61900 01 7.637,00 
Total del crèdit extraordinari  953.799,27 
   
TOTAL SUPL. + EXTR.  3.522.113,14 
Aquesta modificació es finança amb càrrec al romanent líquid de tresoreria, en els termes següents: 
Estat d’ingressos 

 
 

  
 
 
 
 

A més, queda acreditat el compliment dels requisits que estableix l’article 37.2, apartats a) i b), del 
Reial decret 500/1990, de 20 d’abril, pel qual es desplega el capítol I del títol VI de la Llei 39/1988, 
de 28 de desembre, reguladora de les hisendes locals, en matèria de pressupostos, que són els 
següents: 
a) El caràcter específic i determinat de la despesa a realitzar i la impossibilitat de demorar-ho a 
exercicis posteriors. 
b) La inexistència en l’estat de despeses del pressupost de crèdit suficient destinat a aquesta finalitat 
específica, que haurà de verificar-se en el nivell en què estigui establerta la vinculació jurídica. 
3.2. Exposar aquest expedient al públic mitjançant un anunci inserit en el butlletí oficial de la 
província per quinze dies, durant els quals les persones interessades podran examinar-lo i presentar 
reclamacions davant el Ple. L’expedient es considerarà definitivament aprovat si durant el citat 
termini no s’haguessin presentat reclamacions; en cas contrari, el Ple disposarà d’un termini d’un 
mes per resoldre-les. 
 
4. Acordar, per 9 vots a favor (PSOE, PI i UIA) i 2 abstencions (PP): 
4.1. Aprovar inicialment la modificació de la base d’execució núm. 40 del pressupost municipal de 
2023 en els termes següents:  
On diu:  
“Base 40. Despeses de representació, indemnitzacions i assistència a sessions dels membres de 
la corporació  
a) Indemnitzacions per despeses ocasionades per l’exercici del càrrec 
Tots els membres de la corporació, excepte els que cobren dedicació exclusiva o parcial tenen dret a 
rebre indemnitzacions per les despeses ocasionades per l’exercici del càrrec quan siguin efectives i 
després de justificar-ho documentalment, segons les normes d’aplicació general a les 
administracions públiques, les quals s’especifiquen a les bases corresponents d’aquest capítol i les 
que es determinen a continuació: 
Dietes per responsabilitat de gestió i per dia efectivament dedicat al càrrec en perjudici de les 
ocupacions habituals remunerades, pels membres de la corporació que no tinguin dedicació 
exclusiva: 
Càrrec                                Sencera               Mitja 

Aplicació: econòmica 
Descripció Euros 

    
Cap. Art. Conc.     

 8 70 00 Romanent de tresoreria per despeses generals 3.522.113,14 € 

      TOTAL D’INGRESSOS 3.522.113,14 € 
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Tinents de batle             87,00 €               43,50 € 
Presidents de Comissió           87,00 €               43,50 € 
Delegats del batle                   87,00 €               43,50 € 
Queda establert un màxim de l’equivalent a 5 dietes per persona i mes. 
b) Assistències a sessions d’òrgans col·legiats 
Els membres de la corporació que no tenen dedicació exclusiva percebran assistències per la 
concurrència efectiva a les sessions dels òrgans col·legiats dels quals formin part en les quanties 
que s’especifiquen: 
Per assistències a Junta de Govern Local, Comissions Informatives i Plens: 70 €.” 
Ha de dir: 
“Base 40. Despeses de representació, indemnitzacions i assistència a sessions dels membres de 
la corporació  
a) Indemnitzacions per despeses ocasionades per l’exercici del càrrec 
Tots els membres de la corporació, excepte els que cobren dedicació exclusiva o parcial tenen dret a 
rebre indemnitzacions per les despeses ocasionades per l’exercici del càrrec quan siguin efectives i 
després de justificar-ho documentalment, segons les normes d’aplicació general a les 
administracions públiques, les quals s’especifiquen a les bases corresponents d’aquest capítol i les 
que es determinen a continuació: 
Dietes per responsabilitat de gestió i per dia efectivament dedicat al càrrec en perjudici de les 
ocupacions habituals remunerades, pels membres de la corporació que no tinguin dedicació 
exclusiva: 95.12 €/bruts (1/2 dieta: 47,56 €) (màxim equivalent a cinc dietes), amb l’augment anual 
aplicat per la Llei de pressuposts generals de l’Estat als empleats públics. 
b) Assistències a sessions d’òrgans col·legiats 
Els membres de la corporació que no tenen dedicació exclusiva percebran assistències per la 
concurrència efectiva a les sessions dels òrgans col·legiats dels quals formin part en les quanties 
que s’especifiquen: assistències a Junta de Govern Local: 100 €/bruts; Comissions Informatives i 
Plens: 77 €/bruts, ambdues quantitats amb l’augment anual aplicat per la Llei de pressuposts 
generals de l’Estat als empleats públics.” 
4.2. Exposar al públic la modificació de les bases d’execució del pressupost, per termini de quinze 
dies, mitjançant un anunci en el BOIB i en el tauler d’anuncis de l’Ajuntament, a l’efecte de 
presentació de reclamacions per les persones interessades. 
4.3. Considerar elevats a definitius aquests acords en el cas que no es presenti cap reclamació. 
4.4. Remetre una còpia a l’Administració de l’Estat i a l’òrgan competent de la comunitat 
autònoma.  
 
 
El batle aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
 
La secretària       Vist i plau 

El batle 


